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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 
 
 

 

Referat af 7. ordinære møde i skolebestyrelsen 
skoleåret 2023/24  

 
Onsdag d. 10. april 2024 kl. 16.30–19.00 på Lilleskolen, Wittenberggade 2-4 
 
Til stede: Camilla, Sebastian, Jens, Elliot, Signe, Rasmus, Line (referent) 
Afbud fra: Haydee, Nicolaj, Mikkel, Mariane, Dorthe, Emilie 
 

1.  O Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 
Referat godkendt. Dagsorden vedtaget 
Formanden konstaterer at bestyrelsen ikke er beslutningsdygtig pga. de få fremmødte. Mødet 
afholdes alligevel. 
 

2.  O Meddelelser fra formanden 
Intet at meddele 

3.  O  Meddelelser fra skolelederen 
Vi er alle meget optagede af klassesammenlægninger på 6. og 8. årgang, hvilket fylder en del hos 
såvel elever, forældre og lærere. Der er lavet en procesplan som følger bestyrelsens principper 
herfor. 

4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
• Der er afholdt Billedkunstens-dag og Skolernes årlige sangdag. 
• Venskabsklasserne har hjulpet de mindre elever med at logge på Den nationale 

trivselsmålingen 
• 8. klasserne har fået besøgsdag hos Lederne 
• Udskolingsklasserne er i gang med at trække områder i fagene: dansk, naturfagsprøven, 

historie, kristendom og samfundsfag. D. 24. bliver udtræksfagene offentliggjort.  
• Sammenlægningerne på de 6. og 8. årgang fylder meget i udskolingen. 

5.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 
• Sammenlægningerne fylder naturligvis meget hos eleverne. En del beskriver, at de er lettede, 

hvis det ikke er deres klasse, som skal splittes op.  
• 5.årgang har været til svømmestævne på Bellahøj Svømmestadion, hvor vi blev 

københavnsmestre i 4x100 m. 
• 9. kl har lavet valgfagsprojekt. Det er mundet ud i, at der er blevet lavet plantekasser, 

udsmykket skraldespande, lavet bænk og et teqball bord. 

6.  O Orientering fra KKFO 
Intet at berette pga. afbud. 

7.  D/B Elevfond – drøftelse 
LPS har i mange år haft en ”elevfond” der fik indtægter gennem overskud ved arrangementer (fx 
Skolens fødselsdag) og som har kunnet støtte elevaktiviteter. Der er pt knap 400.000 i fonden. Salg 
fra f.eks. skolens fødselsdag indgår i denne pulje. Den tidligere skoleleder har overgivet midlerne 
til den nye skoleleder Rasmus, og meddelt at den tidligere fond er lukket. Derfor er der brug for at 
få lavet en formel ordning, og Rasmus og Sebastian foreslår at lave en støtteforening. Sebastian har 
undersøgt hvad andre skoler gør og har lavet udkast til hvordan en vedtægt for sådan en forening 
kunne være (sendt ud som bilag til mødet).  
I tilfælde af at det besluttes at oprette en støtteforening, skal der indkaldes til stiftende 
generalforsamling. 
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Drøftelse: 
• Jens, som repræsenterer lærerne, anfører, at der findes en gældende Fondats fra 2008 for den 

tidligere forening. De to lærere som sammen med den tidligere skoleleder udgjorde denne 
forenings bestyrelse, har bedt om, at der bliver indkaldt til Pædagogisk råd, hvor der bliver 
taget stilling til, hvilken model for ”Elevfonden”, man ønsker fremadrettet.  

• Ovenstående resulterer i, at der opstår uklarhed, hvorvidt det er muligt at gå videre med en 
oprettelse af en støtteforening. Den tidligere skoleleder har meddelt i december at foreningen er 
nedlagt. Skoleleder Rasmus vil derfor tale med de to tilbagevendende bestyrelsesmedlemmer 
for den hidtidige støtteforening, inden der gøres yderligere. 

• Sebastian anfører at det er meget ærgerligt at dette ikke er blevet meldt ind tidligere, da vi nu 
skal vente yderligere (ud over det år der allerede er gået) på at kunne anvende midlerne til 
elevernes bedste. 

• Jens og Rasmus går videre med dette. Udkastet bliver sendt ud på afdelinger til yderligere 
drøftelser og ledelsen samler efterfølgende ind og vender retur til SB 

 
8.  D Skolens traditioner og arrangementer 

Der ønskes at få overblik over skolens nuværende fællesarrangementer (fx Skolens fødselsdag, 
juleafslutning, Store stranddag osv.), mhp. at drøfte hvordan disse kan udvikles. Dette skyldes bl.a. 
de diskussioner om udvikling af arrangementer som vi havde i forbindelse med sidste års 
afholdelse af skolens fødselsdag. 
Punktet udskydes, da vi er så få at det ikke giver mening at gennemføre. 
 

9.  B Forslag om at hæve forældrebetaling til lejrskoler 
Der er stillet forslag om at forældrebetalingen til elevernes kost på lejrskoler hæves fra 60 til 80 kr. 
om dagen pga. at priserne er steget. Dette er en beslutning der påhviler skolebestyrelsen jf. 
Københavns Kommunes styrelsesvedtægt for folkeskolen, §5, stk. 11. 
Punktet udskydes, da vi ikke er beslutningsdygtige. 

 
  SPISNING 

10.  O/D Trafik og sikker skolevej 
Vi gør status på, hvordan det går med trafikken til og fra skolen og drøfter hvilke 
forbedringsinitiativer vi kan arbejde videre på. 
Punktet udskydes, da vi ikke er beslutningsdygtige. 
 

11.  D/B Planlægning af forældrearrangement 
SB afholder sit årlige forældrearrangement, vi har umiddelbart valgt det til at være 15. maj. 
Temaet er valgt til at være ”skolens udvikling”, fordi det passer med, at der er valg til 
skolebestyrelsen, og at der er kommet ny ledelse som kan sætte nye mål for udviklingen. Der er 
udsendt et udkast til program og invitation som bilag til mødet som vi drøfter og beslutter. 
 
Der var fuld opbakning til forslaget. Skolebestyrelsesformanden beslutter at gå videre og 
udarbejder i samarbejde med skolens ledelse den endelige plan og dagsorden for mødet. 
 
Programmet vil indeholde: 

1. Ledelsen fortæller, hvad der arbejdes med pt og måske, hvad der ønskes at arbejde med på 
sigt. 

2. Gruppearbejde. 
3. Opstillingsmøde til det kommende valg til skolebestyrelsen. 

 
Der vil siden hen komme mere information om skolebestyrelsesvalget, hvor der skal vælges 3 
forældrerepræsentanter. Skoleleder sætter en dato for et såkaldt kandidatmøde (som ligger efter d. 
15. maj) hvor de opstille afgør om der er kampvalg eller fredsvalg. 
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12.  O Eventuelt 
• Ønske fra elevrådet om at der bliver tilknyttet en lærer til elevrådet, som vil hjælpe med 

afholdelse og indkaldelse til et kommende elevrådsmøde. Skoleleder undersøger. Sebastian 
giver udtryk for, at han gerne vil deltage på et møde 

• Forslag om, at der vælges repræsentanter til elevrådet allerede inden sommerferien. 
• Bemærk at det planlagte næste SB-møde 15. maj erstattes af forældrearrangementet, men 

øvrige SB-medlemmer er dog velkomne til at deltage. 

Forslag dagsorden til sidste møde i indeværende skoleår: 
• Årsberetning 
• Skolens fødselsdag 
• Andre udskudte punkter fra årsplanen 

 
13.  D Evaluering af mødet 

Kort runde om hvad vi synes har været godt og ikke godt ved dette møde. 
• Formanden finder det ærgerligt, at vi er så få deltagere, og derfor ikke er beslutningsdygtige. 

14.  O Sager vedrørende enkeltpersoner 
(sager som elevrepræsentanterne ikke må deltage i) 
Intet til referat 

 
O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 
 
Kommende møder: 15. maj (forældrearrangement – øvrige SB-medlemmer er dog velkomne), 12. juni 


